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Informacja z działalności Burmistrza Prudnika za okres od 28 lutego  

do 29 marca 2017 r. Z ważniejszych spraw należy wymienić: 

 

11 marca zmarł Pan Zenon Kowalczyk Burmistrz Prudnika w latach  1998 – 2006.  

Myślę, że z tego miejsca, z którego Jemu było dane wielokrotnie zwracać się do Rady  

i mieszkańców naszej Gminy wspomnę o  Jego zasługach dla Ziemi Prudnickiej. 

Był człowiekiem nietuzinkowym o czym wielu z nas się przekonało współpracując z nim czy 

to będąc radnym, podwładnym, czy też człowiekiem, który chciał załatwić jakąś sprawę. 

Trzeba go szanować za wizję, za odwagę i determinację w realizacji celów jakie sobie 

założył. 

Myślę, że chciałby wielu z nam  podziękować dzisiaj za współpracę, a wielu wybaczyć 

wypowiedziane może niepotrzebnie słowa.  

Pozostanie w pamięci jako człowieka czynu, za którego  okresie sprawowania funkcji 

Burmistrza Prudnika miały miejsce następujące  wydarzenia: 

-  uruchomione zostało pełnotowarowe  przejście graniczne Trzebina – Bartultowice, 

- zaplanowana i wykonana została  przebudowa sytemu komunikacyjnego miasta w związku  

z uruchomieniem przejścia granicznego w tym przebudowa wiaduktu przy ulicy Powstańców 

oraz budowa obwodnicy północnej miasta, 

- staraniem gminy na terenie hal Frotexu zlokalizowany został zakład Coroplast, 

zatrudniający w najlepszych latach nawet 500 pracowników, 

- w naszym mieście obchodzony był Rok Jubileuszowy Prymasa Stefana Wyszyńskiego 

składający się z  imprez religijno - refleksyjnych na terenie Klasztoru o.o Franciszkanów  

w Prudniku Lesie. 

Z ważniejszych spraw gospodarczych w tym czasie zrealizowano: 

-  rozbudowę  Szkoły Podstawowej w  Szybowicach i na Jesionowym Wzgórzu w Prudniku, 

gruntownej modernizacji zostało poddane Gimnazjum Nr 1, każda placówka szkolna 

wyposażona została  w sale internetowe, wykonano remont Szkoły Podstawowej  

w  Szybowicach, 

-  zakończono budowę Wiejskiego Centrum Aktywizacji w Rudziczce oraz  Młodzieżowego 

Centrum Sportowego w Niemysłowicach, 

-  oddano do użytku  56 mieszkań komunalnych oraz 32 mieszkania socjalne przy ulicy 

Chrobrego. 

- doprowadzono kanalizację sanitarną na ulice  Karola Miarki, Polna, Polna Bloki.    
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 –  rozpoczęty został program rewitalizacji miasta (kontynuowany zresztą do dnia 

dzisiejszego) w ramach którego wykonano  nawierzchnię Rynku oraz ulicy Piastowskiej, 

rewitalizację infrastruktury śródmieścia Prudnika – etap I ulice: Tkacka, Sobieskiego, 

Batorego, II etap rewitalizacji infrastruktury śródmieścia Prudnika, ulice: Plac Zamkowy, 

Królowej Jadwigi, Damrota oraz rewitalizację połączoną z modernizacją oświetlenia 

ulicznego. 

- powstały nowe drogi: Głowackiego, Langiewicza, Kraszewskiego, Dwernickiego , 

Akacjowa, Wańkowicza, Bora Komorowskiego, 

 oraz chodnik do Łąki Prudnickiej, 

- wielu elewacjom budynków przywrócono ich dawny blask 

- zrealizowano pierwszy duży projekt ze środków Unii Eurpoejskiej w ramach Programu 

PHARE CBC pn. „Ochrona bioróżnorodności i rozwoju Doliny Złotego Potoku - budowa 

kanalizacji wsi Moszczanka i Łąka Prudnicka” - wyznaczając kierunek rozwoju tych 

miejscowości na długie lata, 

- przeprowadzono renowację wieży Bramy Dolnej oraz remont Ratusza  Miejskiego, 

- rozpoczęto koncepcyjnie i dokumentacyjnie szereg projektów, które były realizowane  

w latach późniejszych. 

W uznaniu zasług na rzecz rozwoju Gminy Prudnik Rada Miejska w Prudniku uchwałą  

Nr LV/883/2010 z dnia 27 maj 2010 r. nadała  Panu Zenonowi Kowalczykowi odznakę 

honorową „Zasłużony dla Miasta i Gminy Prudnik”. Cześć Jego pamięci. 

1. W dniu 10 marca uczestniczyłem w rokowaniach mających na celu wyłonienie 

przedsiębiorcy, który uzyska zezwolenie na prowadzenie działalności gospodarczej na terenie 

WSSE „INVEST – PARK” w Podstrefie Prudnik uprawniające do korzystania z pomocy 

publicznej. Zaproszenie zostało  skierowane do przedsiębiorców posiadających tytuł prawny 

do nieruchomości (w szczególności własność lub użytkowanie wieczyste lub najem lub 

dzierżawa lub leasing) położonych na terenie WSSE „INVEST – PARK” w Podstrefie 

Prudnik albo tych, którzy wiarygodnie uprawdopodobnią możliwość uzyskania takiego tytułu 

prawnego. Do rokowań przystąpił jeden oferent firma HENNIGES Prudnik, która w wyniku 

przeprowadzonego przetargu  w dniu 16 marca 2017 roku uzyskała zezwolenie na 

prowadzenie działalności gospodarczej na terenie Wałbrzyskiej Specjalnej Strefy 

Ekonomicznej „INVEST – PARK” Podstrefa Prudnik. 

W obecnej chwili uzgadniany jest projekt na najem kolejnych hal (byłej farbiarni)  

o powierzchni około 2500 m².  
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Inwestor jest pierwszym najemcą, który w zagospodarowaniu hali skorzysta z zapisów 

uchwały Rady Miejskiej z 21 lutego 2017 roku w sprawie zasad wynajmowania lokali 

użytkowych i budynków użytkowych stanowiących własność Gminy Prudnik położonych na 

obszarze Wałbrzyskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej Invest-Park „Podstrefa Prudnik”,  

w Prudniku przy ulicy Nyskiej. 

Przypomnę, że z datą 29 grudnia ukazało się w Dzienniku Ustaw Rozporządzenie Rady 

Ministrów z dnia 14 grudnia 2016 roku w sprawie włączenia do Wałbrzyskiej Specjalnej 

Strefy Ekonomicznej hal po byłym ZPB Frotex  (obiekty tkalni i farbiarni, których 

właścicielem jest Gmina Prudnik). 

Łączna powierzchnia działek wniesionych  przez Gminę Prudnik do strefy wynosi 3,5256 ha, 

a powierzchnia użytkowa hal  20 748,76m². Budynki składają się z: hal produkcyjnych, hal 

magazynowych, zaplecza socjalnego i biurowego. Na dzień dzisiejszy wynajmowanych jest 

4778,91 m² , na kolejne 2500 m² zostanie zawarta umowa  praktycznie na dniach. 

Obszar prudnickiej podstrefy obejmuje tereny inwestycyjne przy  ulicy Przemysłowej  

i nieruchomości zabudowane halami produkcyjnymi przy ulicy Nyskiej i wynosi łącznie 

16,09 ha. 

2. Informuję, że Minister Transportu uzgodnił program inwestycji związany  

z przebudową mostu przy ulicy Batorego, akceptując dodatkowy wzrost kosztów tej 

inwestycji o budowę mostu objazdowego. Wynika z tego, że styczniowe ustalenia Generalnej 

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Opolu z Gminą Prudnik i Powiatem Prudnickim 

zachowują moc. Tak więc : 

 - na czas realizacji inwestycji – przebudowy mostu w ulicy Batorego wybudowany zostanie  

most tymczasowy oraz dojazd łączący ulicę Kochanowskiego z ulicą Wańkowicza  

z zaproponowaną organizacją ruchu, 

- przetarg na remont mostu zostanie ogłoszony w III kwartale 2017 r. W br. zostaną 

rozpoczęte roboty związane z przebudową sieci - faktycznie most zostanie wyłączony z ruchu  

w marcu 2018r.  

- ze względu na stan techniczny mostu, w połowie 2017 r. roku GDDKiA planowane są 

ograniczenia ruchu dla pojazdów ciężarowych z  objazdem dla tych pojazdów przez Nysę.  

- Gmina Prudnik i GDDKiA O/Opole zawrą porozumienie związane z realizacją dodatkowej 

przeprawy mostowej, w którym zostaną określone obowiązki stron  i terminy ich realizacji; 

W przypadku zrealizowania się powyższego scenariusza Powiat Prudnicki zadeklarował 

wykonanie remontu  ul. Kolejowej w roku 2017. 
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W sprawie konsekwencji ograniczenia ruchu w 2017 r. dla  pojazdów ciężarowych spotkałem 

się z Dyrektorem Kopalni Odkrywkowych w Niemodlinie, Nadleśnictwem Prudnik  i Starostą 

Prudnickim. Sprawa dotyczyła komunikacyjnego udrożnienia drogi powiatowej z Dębowca 

do drogi krajowej Nr 40 w Trzebinie dla transportu kamienia z kopalni w kierunku na Opole  

i Kędzierzyn Koźle bez konieczności korzystania z objazdu przez Nysę dla tych samochodów. 

Na kolejnym spotkaniu Powiat zaproponował przekazanie zarządu części  tej drogi na rzecz  

Gminy Prudnik na co nie wyraziłem zgody.  

3. W ramach Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014-2020 w ubiegłym roku 

ogłoszony został nabór do poddziałania 2.1.3 Nowe produkty i usługi w MSP na obszarach 

przygranicznych Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Opolskiego na lata 

2014 - 2020. Ogółem o środki starało się  40 firm.  

Nabór ogłosiło Opolskie Centrum Rozwoju Gospodarki. Mogły w nim brać udział mikro, 

małe i średnie firmy z terenów przygranicznych, czyli powiatów nyskiego, prudnickiego  

i głubczyckiego. Z Prudnika  dofinansowanie otrzymali dwaj przedsiębiorcy, którzy zrealizują 

inwestycje za 2 500 000 zł i 1 500 000 zł z dofinansowaniem odpowiednio 750 000 zł  

i 600 000 zł.  

Cieszy fakt, że w ramach naboru o wsparcie na inwestycje w nowoczesne maszyny   

i urządzenia czy też sprzęt produkcyjny – aplikowali z sukcesem nasi przedsiębiorcy. 

Chciałbym w tym miejscu poinformować, że w obu przypadkach podjąłem decyzję  

o indywidualnym podejściu do spraw należących do kompetencji Gminy, a  wynikających ze 

złożonych wniosków w zakresie zagadnień środowiskowych - dzięki czemu we współpracy   

z przedsiębiorcami i RDOŚ w Opolu udało się pomyślnie i w terminie zakończyć te 

procedury. 

4. 7 marca uczestniczyłem w spotkaniu z Opolskim Kuratorem Oświaty panem Michałem 

Siek. W czasie spotkania przedstawiłem projekt dostosowania sieci szkół podstawowych  

i gimnazjów prowadzonych przez Gminę Prudnik do nowego ustroju szkolnego. Projekt 

uchwały będzie procesowany w dniu dzisiejszym, chciałbym tylko poinformować, że 

przedstawiona przez nas propozycja zmian uzyskała pozytywną opinię Kuratora.  

Przypomnę również, że z dniem 1 września 2017 r. uczniowie klas  I-VI , dotychczasowych 

sześcioletnich szkół podstawowych staną się uczniami odpowiednich klas szkół  

ośmioletnich. W roku szkolnym 2016/2017 uczniowie klas VI otrzymają promocję do klasy 

VII. Wszyscy uczniowie klas VI będą kontynuować edukację w dotychczasowej szkole. 
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Uczniowie Publicznej Szkoły Podstawowej Nr 1 w Prudniku od 1 września 2017 r. będą  

realizować zajęcia  lekcyjne w dwóch budynkach: przy ul. Podgórnej 9 (klasy młodsze) oraz 

przy ul. Armii Krajowej 1 (klasy starsze) .Zajęcia pozalekcyjne klasy starsze będą również 

realizować w budynkach przy ul. Podgórnej (basen, hala sportowa). 

W okresie przejściowym do budynku, przy ul. Armii Krajowej będą uczęszczali uczniowie 

klas VII i VIII. Od 1 września 2019 r.  do tego budynku będą uczęszczać  również uczniowie 

klas V i VI. Od roku 2018 w budynku szkolnym będzie funkcjonować nowa stołówka 

szkolna. 

W spawach związanych z planowaną zamianą ustroju szkolnego spotkałem się z Dyrektorami 

wszystkich placówek szkolnych, omawiając oczekujące nas wyzwania i zagrożenia we 

wdrożeniu reformy. Z kolei spotkanie z nauczycielami i pracownikami   Gimnazjum Nr 1 i 2 

poświęcone było sprawom organizacyjnym związanym z wygaszaniem tych placówek.  

Chciałbym z tego miejsca oświadczyć, że robimy wszystko, aby pracę w szkołach znaleźli 

wszyscy dotychczas zatrudnieni nauczyciele. Co z tego wyjdzie okaże się po sporządzeniu 

projektów organizacyjnych dla każdej z placówek. Na marginesie dodam, że  kierownikiem 

zakładu pracy odpowiedzialnym za zatrudnianie i zwalnianie pracowników w rozumieniu 

kodeksu pracy jest Dyrektor tej placówki. 

5. Zgodnie z planem budżetu na 2017 rok zostały wdrożone następujące procedury 

przetargowe i konkursowe: 

1) rozstrzygnięto przetarg i podpisano umowę na remonty dróg gminnych. Umowę podpisano 

z Ryszardem Kędzior, prowadzącym działalność pod nazwą  Zakład Usług Budowlanych 

Drogowych  i Projektowych Ryszard Kędzior Nowa Wieś Mała 26, 49-340 Lewin Brzeski. 

Kwota umowy 194 239,14 zł. 

2) ogłoszono przetarg na zakup energii elektrycznej  dla Gminy Prudnik oraz jednostek 

organizacyjnych i spółek gminy. Otwarcie ofert odbyło się w dniu 21.03.2017 r. Trwa 

procedura sprawdzania ofert. 

3) ogłoszono przetarg na wykonanie dokumentacji projektowej budowy drogi wraz  

z  przeprawą mostową. Otwarcie ofert odbyło się w dniu 23.03.2017 r. Trwa procedura 

sprawdzania ofert. 

4)  ogłoszono przetarg na  modernizację basenu miejskiego przy ul. Zwycięstwa. Otwarcie 

ofert odbędzie się w dniu 3.04.2017 r.  

5) ogłoszono przetarg na  remonty dróg i chodników. Otwarcie ofert odbędzie się w dniu 

5.04.2017 r.  
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6) ogłoszono przetarg na  ograniczenie antropopresji na różnorodność biologiczną, 

dziedzictwo kulturowe i historyczne - zrównoważony rozwój obszaru Gór Opawskich  

i Bramy Morawskiej – etap I. Otwarcie ofert odbędzie się w dniu 5.04.2017 r.  

7) Rozstrzygnięto otwarty konkurs ofert na realizację zadań publicznych Gminy Prudnik  

z zakresu przeciwdziałania uzależnieniom i patologiom społecznym poprzez prowadzenie 

profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w zakresie rozwiązywania 

problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii na rok 2017 w wyniku którego 

wybrano następujące oferty: 

- sport w środowisku wiejskim dzieci i młodzieży – kwota dotacji: 10 000,00 zł. Oferta 

złożona przez – Gminne Zrzeszenie Ludowe Zespoły Sportowe, z siedzibą 48-200 Prudnik, 

ul. Parkowa 4.  

- koszykówka dzieci i młodzieży – kwota dotacji:  30 000,00 zł. Oferta złożona przez – 

Międzyszkolny Klub Sportowy „SMYK”,  z siedzibą 48-200 Prudnik, ul. Rynek 1.  

- piłka nożna dzieci i młodzieży szkół podstawowych i gimnazjalnych – kwota dotacji: 

20 000,00 zł. Oferta złożona przez – Międzyszkolny Klub Sportowy Sparta Pogoń Prudnik,  

z siedzibą 48-200 Prudnik, ul. Włoska 10.  

- sporty walki i gry umysłowe dzieci i młodzieży – kwota dotacji: 13 000,00 zł. Oferta 

złożona przez – Ludowy Klub Sportowy „ZARZEWIE” w Prudniku, z siedzibą 48-200 

Prudnik, ul. Parkowa 4.  

- łucznictwo dzieci i młodzieży– kwota dotacji: 25 000,00 zł. Oferta złożona przez – Klub 

Sportowy „OBUWNIK”, z siedzibą 48-200 Prudnik, ul. Łucznicza 1.  

- unihokej dzieci i młodzieży – kwota dotacji: 3 000,00 zł. Oferta złożona przez – Uczniowski 

Klub Sportowy Czwórka Prudnik z siedzibą 48-200 Prudnik, ul. Dąbrowskiego 2.  

- piłka nożna dziewcząt i chłopców – kwota dotacji: 25 000,00 zł. Oferta złożona przez – 

Uczniowski Klub Sportowy Orlik Prudnik z siedzibą 48-200 Prudnik, ul. Parkowa 4. Termin 

realizacji zadania – od podpisania umowy do dnia 15 grudnia 2017 r. 

8) ogłoszono nabór wniosków na realizację zadań publicznych z zakresu rozwoju sportu na 

terenie gminy Prudnik na rok 2017. Termin składania wniosków upłynął 15.03.2017 r. Trwa 

procedura sprawdzania i oceny wniosków. 

6. 15 marca w Urzędzie Miejskim  odbyło się kolejne posiedzenie Prudnickiej Rady 

Seniorów. Na   zaproszenie Rady wziąłem udział w tym posiedzeniu. 

Radni podczas obrad podsumowali spotkanie z Rzecznikiem Praw Obywatelskich, dr 

Adamem Bodnarem. Podczas sesji omawiany był  temat utworzenia w Prudniku punktu 
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informacyjnego dla osób starszych i ich opiekunów. Radni Rady Seniorów przedstawili 

również szereg wniosków związanych z funkcjonowaniem miasta  w tym utworzenia  Domu 

Dziennego Pobytu, czy też dostawienia dodatkowych ławek na terenie miasta. 

7. Z okazji przypadającego na dzień 11 marca Ogólnopolskiego Dnia Sołtysa, spotkałem się  

z Sołtysami z terenu naszej Gminy. To już drugie nasze spotkanie z  tej okazji i wydaje mi 

się, że spotkanie bardzo potrzebne. Rola Sołtysa na terenie każdej z wsi jest nie do 

przecenienia, ale też i nie do pozazdroszczenia. 

 Korzystając z okazji chciałbym jeszcze raz podziękować Paniom i Panom  sołtysom za 

zaangażowanie w sprawy społeczności lokalnych i za każdą społecznie przepracowaną 

godzinę na ich rzecz. 

8. Od soboty do niedzieli na zaproszenie Burmistrza Northeim uczestniczyłem w obchodach 

765 lecia naszego partnerskiego miasta. Wspólnie z moim zastępcą, Panią Kierownik Agencji 

Promocji i Dyrektorem POK uczestniczyłem w oficjalnych  spotkaniach z okazji święta 

miasta,  a także obchodzonego 25 lecia partnerstwa Northeim -  Gallneukirchen z Austrii. 

Spotkanie było również okazją do określenia planu naszej współpracy na rok bieżący . 

 

 

 

 

 


